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Víťaz našej veľkej vianočnej hry 
Ernest Fiedler s horským bicyk-
lom, ktorý si vybral v obchode 

UNISPORT na Veternej ulici 
v Šamoríne, ktorý venoval 

1. cenu do našej hry. O tom, 
že hlavná cena sa dostala do 
správnych rúk, svedčí skutoč-
nosť, že víťaz hry sa rád bicyk-

luje, má za sebou už zopár 
kilometrov cesty

  Primátor a poslanci 
zložili sľub

  Čo by ste urobili, keby 
ste boli poslancom?

  Koľko zaplatíme za 
odvoz odpadu v roku 
2007?

  Inštitút Fórum pre 
výskum menšín má 
desať rokov

  Obnovila sa mestská 
knižnica

  Kalendár na rok 2007

eláme vám, aby rok, ktorý máme pred sebou, bol úspešný. Máme za sebou komunálne voľby. 
Je známe, že Šamorín a okolie vychádza vďaka samospráve. S radosťou Vám oznamujeme, že 

aj naďalej budeme vychádzať. Naše noviny hľadajte na obvyklých miestach a po vyjdení aj na 
internetovej stránke mesta Šamorín: www.samorin.sk.
V novom roku sme sa snažili naše noviny vynoviť. Dúfame, že sa Vám budú páčiť, a že v budúc-
nosti aj Vy prispejete k tomu, aby naše noviny boli obsažnejšie a čítanejšie.

Redakcia

Ž
Milí čitatelia!

a prahu nového roka 
zdravím každého obyva-

teľa nášho mesta. 
Na začiatku nového roka kaž-
dý hodnotí výsledky, úspe-
chy, neúspechy, nedosiahnu-
té ciele či nenaplnené túžby 
minulého roka. Na konci roka 
2006 mali aj obyvatelia Šamo-
rína možnosť zvážiť všetko, 
čo v našom meste zažili, vide-
li či čakali za posledné štyri 
roky. Na základe toho, čo sa 
v meste udialo, mali občania 
možnosť vyjadriť svoj názor, 
voliť. Tu by som chcel vyjadriť 
svoje uznanie a poďakovanie 
každému, nezávisle od stra-
níckej príslušnosti, kto odo-
vzdal svoj hlas a tak priamo 
rozhodol o ďalšom rozvoji 
nášho mesta. A rozhodol o 
osobe primátora mesta, jeho 
programe, ako aj členoch 
mestského zastupiteľstva.
Dôvera obyvateľov mesta, 
ktorú mi opäť vyjadrili, ma 
napĺňa radosťou a je pre mňa 
cťou. Úprimne za ňu ďaku-
jem. Cítim obrovskú zodpo-
vednosť za ďalší rozvoj mes-
ta, v závislosti od očakávaní 
jeho obyvateľstva. V novom 
roku treba vyhovieť novým 
výzvam, podľa priorít sta-
noviť ciele mesta, aby sme 
mohli vykročiť, veď nijaký 

vietor nepraje námorníkovi, 
ktorý nevie, do ktorého prí-
stavu má namierené – vraví 
známe staroveké príslovie. 
Ochraňujme to, čo sme už 
vytvorili, a naše mesto rozví-
jajme, budujme spolu, cítiac 
solidaritu spoločenstva, jeho 
podporu a pomoc. Táto pod-
pora je zárukou toho, aby 
sme v novom roku dokázali 

naplniť svoje plány. Prajem si, 
aby sme na to mali silu, zdra-
vie, výdrž, múdrosť, vzájom-
né pochopenie a úctu jeden 
k druhému. 
Občanom nášho mesta, jeho 
priateľom a pomocníkom 
želám zdravie, silu a úspešný 
nový rok!

Károly Domsitz,
primátor mesta Šamorín

Vážení občania Šamorína!

Slávnostnú ustanovujúcu schôdzu šamorínskeho 
zastupiteľstva otvoril staronový primátor Károly 
Domsitz. Srdečne privítal všetkých prítomných, 
okrem iných aj poslankyňu Európskeho parlamen-
tu Edit Bauer, delegáciu z partnerského mesta 
Mosonmagyaróvár na čele s primátorom Miklósom 
Szabóm a v neposlednom rade aj obyvateľov mesta, 
ktorí prišli na zasadnutie vo veľkom počte.

Primátor a poslanci zložili sľub

O výsledkoch komunálnych 
volieb, ktoré sa konali 2. 
decembra 2006, informovala 
predsedníčka mestskej voleb-
nej komisie Gyöngyi Czére, 
potom Károly Domsitz zložil 
zákonom predpísaný primá-
torský sľub do rúk najstaršieho 
poslanca Ladislava Kovácsa. 
Neskôr zložilo sľub 19 poslan-
cov, ktorí prevzali vymeno-
vacie listiny a sľub potvrdili 
podpisom. Károly Domsitz sa 
poďakoval volebným komi-

siám za vykonanú prácu, 
voličom zasa za dôveru. Vo 
volebnom období 2006–2010 
budú viceprimátormi doterajší 
prednosta mestského úradu 
Gabriel Bárdos a Pavel Élesztős, 
ktorý bol zástupcom primátora 
aj doteraz.
V ďalšej časti rokovania poslan-
ci zvolili predsedov a členov 
odborných komisií z radov 
poslancov. Predsedom komi-
sie výstavby, územnej správy 
(Pokračovanie na strane 3)
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V Šamoríne zavítal Mikuláš aj medzi zdravotne postihnuté deti. 
Malí a veľkí Mikulášovi predniesli báseň či pesničku, za ktorú 
potom od neho dostali balíček. Ani tentoraz nechýbalo pohoste-
nie, veď pre deti napiekli chutnú pizzu šikovné gazdiné z organi-
zácie zdravotne postihnutých

Vďaka samospráve Šamorína dostali vianočný darček aj obyva-
telia miestneho detského domova. Šesť detí spomedzi deviatich 
stálych obyvateľov detského domova prevzalo 19. decembra dar-
čeky osobne od prednostu mestského úradu Gabriela Bárdosa. 
Pri vianočnom stromčeku, ktorý bol vyzdobený v jedálni domova, 
sa hostia a deti rozprávali v takmer rodinnej atmosfére. Na našej 
fotografii sú deti z domova

15. decembra navštívila Šamorín veľvyslankyňa Nórskeho kráľov-
stva Brit Lovseth. Na mestskom úrade ju primátor mesta Károly 
Domsitz informoval o živote nášho mesta

JANUÁR 2007

Primátor mesta Šamorín Károly Domsitz aj v decembri 2006 v Klu-
be dôchodcov na Pomlejskej ulici zablahoželal spoluobčanom, 
ktorí dovŕšili 70., 75., 80., 85., 86. a vyšší vek svojho života
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21. decembra 2006 sa konala ustanovujúca 
schôdza šamorínskej samosprávy

Primátor a poslanci zložili sľub
a rozvoja mesta sa stal Zoltán 
Faragó, členovia: František 
Pethő, Jozef Nagy a Ladislav 
Kovács. Predsedom komisie 
finančnej a správy majetku
mesta sa stal Ladislav Kovács, 
členovia: Gabriel Bárdos, Ágnes 
Óváry a Ildikó Némethová. Za 
predsedu komisie školstva bol 
zvolený Gabriel Bárdos, čle-
novia: Pavel Élesztős, Erzsébet 
Pogány a László Végh, pred-
sedníčkou komisie kultúry a 
cirkví sa stala Erzsébet Pogány, 
členovia: Péter Almásy, Csaba 
Kiss a László Végh, predsedom 
komisie športu a mládeže sa 
stal Imrich Tóth, členovia: Voj-
tech Fehér, István Bittera a Eva 
Kissová, za predsedu komisie 
životného prostredia bol zvo-
lený Pavel Élesztős, členovia: 
František Pethő a Krisztián 
Forgách, predsedom komisie 
dopravy, verejného poriadku 
a požiarnej ochrany sa stal Voj-
tech Kovács, členovia: Vojtech 
Fehér a Róbert Keresztes, pred-
sedníčka komisie podnikateľ-
skej činnosti, cestovného ruchu 
a regionálneho rozvoja sa stala 
Ildikó Némethová, člen: Imrich 

Tóth, komisii bytovej, sociálnej 
a zdravotnej bude predsedať 
Ágnes Óváry, členovia: Eva Kis-
sová a Róbert Keresztes, pred-
sedom výboru mestskej časti 
Mliečno sa stal Jozef Nagy, 
člen: Vojtech Kovács. Zvolení 
predsedovia komisií dostali 
za úlohu, aby do najbližšieho 
zasadnutia mestského zastupi-
teľstva pripravili návrhy na voľ-
bu ďalších členov komisií. 
Po schválení platu primátora 
a viceprimátorov pozdravi-
li účastníkov slávnostného 
zasadnutia hostia. Miklós Sza-
bó vyjadril nádej, že Mosonma-
gyaróvár a Šamorín budú aj v 
budúcnosti úspešne spolupra-
covať, Edit Bauer zasa hovorila 
o výhodách schengenských 
hraníc.                  (on) 

(Dokončenie z 1 strany)

Zasadnutie mestského zas-
tupiteľstva 23. novembra 
2006 schválilo nariadenie 
číslo 7/2006 o poplatkoch 
za odvoz odpadu, ktoré je 
doplnkom všeobecne záväz-
ného nariadenia číslo 14/
2004. Podľa našich informá-
cií sa v roku 2007 v našom 
meste zvýšia poplatky za 
odvoz odpadu. O koľko táto 
suma v porovnaní s rokom 
2006 vzrastie? – spýtali sme 
sa referenta ochrany životné-
ho prostredia na mestskom 
úrade Ervina Sármánya: 
– Keďže spomínané nariadenie 
bolo naposledy aktualizované 
v roku 2004 a prevádzkovateľ 
skládky odpadu v Čukárskej 
Pake, ako aj firma PETMAS-
-ONYX, ktorá odpad odvá-

ža, zvýšili svoje ceny o mieru 
inflácie, poplatok bolo nútené
zvýšiť aj mesto. Cenový nárast 
nedosahuje 10 %, čo sa týka 
konkrétnych súm, v rodinnom 
dome bol poplatok na osobu 
zvýšený zo 493 korún na 540 
korún, v panelových bytoch 
zasa z 460 korún na 504 korún. 
Poplatky sme museli zvýšiť 
napriek tomu, že v minulom 
roku bola spustená separácia 
odpadu, ktorá priniesla priazni-
vé výsledky, avšak vo všeobec-
nosti sa v našom meste množ-
stvo komunálneho odpadu a 
malého stavebného odpadu 
v roku 2006 mierne zvýšilo. 
Dúfame, že zvýšenie poplatku 
o približne 50 korún na osobu 
priveľmi nezaťaží rodinné roz-
počty našich obyvateľov.   (ti)

Aké budú poplatky za odvoz odpadu?

Mám prihlásiť svoje dieťa 
na osemročné gymnázium?
Vážení rodičia štvrtákov 
základných škôl,
pomaly nastáva obdobie, keď sa 
Vy a Vaše deti spoločne rozho-
dujete, či pokračovať v štúdiu na 
základnej škole alebo si podať 
prihlášku na osemročné gym-
názium.
Na Gymnáziu M. R. Štefánika v 
Šamoríne je osemročné gymná-
zium zamerané na cudzie jazyky 
(anglický a nemecký jazyk) a v 
tomto školskom roku  budeme 
mať absolventov už piatykrát.
Každý z nich ovláda 2 cudzie 
jazyky – jeden sa učí od 1. roč-
níka PRIMY a druhý cudzí jazyk 
priberú v 3. ročníku – teda v TER-
CII. Všetky vyučujúce cudzích 
jazykov ( ako aj ostatných pred-
metov) sú plne kvalifikované.
V súčasnom období máme v 
osemročnom štúdiu 253 žia-
kov, ktorí tu môžu zúročiť svoje 
schopnosti, nadanie a talent. 
Hovoria za nás výsledky na rôz-
nych súťažiach na úrovni okre-
su, kraja ale i na celoštátnych 
súťažiach.
Treba otvorene povedať, že 
štúdium na osemročnom gym-
náziu je náročnejšie, ako na 2. 
stupni ZŠ. Vaše deti však majú 
v sebe veľa energie, ctižiadosti 
a súťaživosti. Preto by bola ško-
da tieto naplno nevyužiť alebo 
sa uspokojiť s dosiahnutím iba 
priemerných výsledkov. V triede, 
kde je väčšina detí  nadaných a 
samostatných, sa učiteľ nemusí 
prispôsobovať tempu výkladu 
tým slabším, z čoho majú osoh v 
konečnom dôsledku všetci žiaci.
Naši gymnazisti popri škole 
navštevujú ZUŠ, mnohí chodia 
do mestských športových klu-
bov (basketbal, tenis, šerm a 
pod.) a pritom „neprichádzajú o 
detstvo“, ako s obľubou vyhla-
sujú najmä tí, ktorých deti nena-
vštevujú osemročné gymná-
zium. Zapájajú sa aj do krúžko-
vej činnosti (v tomto školskom 
roku pracuje 13), majú k dispo-
zícii dve počítačové učebne, v 
jednej je zabezpečený voľný 
prístup na internet každý deň 
po vyučovaní.

Výhodou štúdia na osemroč-
nom gymnáziu je aj to, že ak sa 
Vaše dieťa rozhodne študovať 
na inej strednej škole, môže si 
po piatej triede (KVINTE) podať 
prihlášku na zvolenú školu. Ak 
by tam nebolo prijaté, pokraču-
je ďalej v štúdiu u nás. 
Milí rodičia, aby ste sa dozvedeli 
viac o našej škole, stačí, keď sa 
pozriete na našu webstránku 
www.gymmrssam.edupage.
org. Zároveň Vás srdečne pozý-
vame na tradičné a nezáväzné 
INFORMATÍVNE  STRETNUTIE 
RODIČOV budúcich primánov 
v spoločenskej miestnosti 
Gymnázia M. R. Štefánika v 
Šamoríne na Slnečnej ulici č. 
2, ktoré sa uskutoční 7. febru-
ára 2007 o 16,30 hod.
Budeme radi, ak prídete aj s 
Vašimi deťmi. Dozviete sa infor-
mácie o štúdiu, o termíne odo-
vzdania prihlášok do osemroč-
ného gymnázia aj o prijímacích 
skúškach. Prihlášky budeme 
dávať na tomto stretnutí, ale 
môžete si ich vyžiadať aj na 
Základnej škole na Kláštornej 
ulici v Šamoríne, kam ich kaž-
doročne zasielame. Na základe 
predchádzajúcich skúseností si 
Vás dovoľujeme upozorniť na 
nepravdivosť informácie, pod-
ľa ktorej rodičia môžu podať 
iba jednu prihlášku a to buď 
na osemročné gymnázium 
alebo do jazykovej triedy ZŠ v 
Šamoríne. Na základe reálnych 
dvanásťročných skúseností 
môžeme zodpovedne vyhlásiť, 
že výsledky absolventov osem-
ročného gymnázia sú výrazne 
lepšie v porovnaní so štvor-
ročným štúdiom. Vlani sme v 
OKTÁVE mali 100% úspešnosť 
na prijímacích pohovoroch na 
vysoké školy.
Ak dáte svojim deťom šancu 
prihlásiť sa k nám, dávate im 
zároveň možnosť získať  naj-
lepšie predpoklady zvládnuť 
náročné maturitné skúšky i 
úspešný štart na vysokej škole.

PaedDr. Edita LYSINOVÁ, 
riaditeľka Gymnázia 

M. R. Štefánika v Šamoríne
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Keby som bol poslancom...
Po komunálnych voľbách sme sa vybrali do mesta, aby sme sa jeho obyvateľov 
spýtali, čo v nasledujúcich štyroch rokoch očakávajú od primátora mesta a 
poslancov mestského zastupiteľstva. Teda čo by spravili oni, keby boli poslan-
cami! Snažili sme sa osloviť všetky generácie, aby sme čo najlepšie zmapovali 
problémy, ktoré bežných občanov najviac zamestnávajú.
Ladislav, 70 rokov, dôchodca
– V Šamoríne je najväčším 
problémom parkovanie. Je 
tu množstvo áut, avšak naše 
mesto nemá korzo. Nedosta-
točná je aj kvalita ciest. Chý-
bajú chodníky. Na mnohých 
miestach sa stavia aj na chod-
níkoch. Ako príklad spome-
niem Hrnčiarsku ulicu, kde bol 
na chodníku postavený dom. 
Miesto potrebujú nielen vodiči, 
bezpečnosť treba zabezpečiť aj 
chodcom.
Helena, dôchodkyňa
– Ako dôchodkyňa sa s prob-
lémami stretávam každý deň. 
V našom meste je strašné par-
kovanie. Dve veľké parkoviská, 
vedľa kultúrneho strediska a 
obchodného domu Jednota 
sú prázdne a na Hlavnej ulici 
sa nedá ani len pohnúť! Prečo 
treba vodičov púšťať do cen-
tra? Na jeseň bola odovzdaná 
nádherná Trhová ulica. Kým sa 
budovala, motoristi si zvykli 
na obchádzku, prečo sme na 
ulicu potom dopravu opäť vrá-
tili? Teraz sa tam chodec nevie 
normálne pohybovať. Ako však 
počujem od vodičov, na úzku 
cestu sa sťažujú aj oni. Prečo 
tam treba nasilu ťahať autá? 
Potom je tu bytový problém. 
Nemyslím si, že mladým ľuďom 
pomôže sociálny nájomný byt, 
za ktorý mesačne zaplatia 8-10 
tisíc korún. Nie som spokojná 
ani s prácou mestskej polície, 
teda je čo robiť v našom mes-
te.
Tomáš, 28 rokov, strojník
– V našom meste treba podľa 
mňa akútne vyriešiť dve veci. 
Prvou je parkovanie, stačí, ak 
sa človek porozhliadne, všade 
vidí samé autá, a to bez ladu a 
skladu. Druhou vecou je zába-
va. Vraví sa, že v Šamoríne je 
veľa miest určených na zábavu, 
ja však viem len o kaviarňach a 
krčmách, raz za čas je diskoté-
ka alebo koncert. Chýbajú tu 

festivaly. Treba niečo vymyslieť, 
aby sa mladí ľudia mohli vyžiť.
Ľudovít, 34 rokov, podnikateľ
– Mne sa nepáčia polyfunkčné 
domy, ktoré rastú ako huby po 
daždi. Len čo sa niečo zbúra, 
alebo sa predá čo i len meter 
štvorcový, hneď sa tam stavia 
akýsi kolos. Potom majú prob-
lém dať priestory do prenájmu 
a miestnosti sú prázdne. Teda 
na čo sú potrebné? Chýba par-
kovisko alebo parkovací dom, 
nie sú tu parky a korzá. Podľa 
mňa toto mesto už nemá nor-
málnu tvár. Počul som, že tu 
bude aquapark, teda k nám 
zavíta veľa turistov, z toho 
by bolo potrebné vychádzať. 
Podľa mňa ani jeden turista 
nie je zvedavý na polyfunkčné 
budovy.
František, 37 rokov, podnikateľ
– Mám dve deti. Ak sa pozerám 
na ich záujmy, tak tu chýbajú 
cyklistické trate a programy 
pre deti. 
Ladislav, 42 rokov, robotník
– Chýbajú mi programy, ktoré 
by stmeľovali mesto. Kde sú 
pouličné zábavy či atmosféra 
dávnych oberačkových sláv-
ností? Ak s rodinou chcem 
cez víkend relaxovať, musím 
za zábavou zájsť do Bratislavy 
alebo Győru. Šamorín je malé 
mesto, ktoré mám rád. Bol by 
som rád, keby ho aj poslanci 

mali tak radi ako my, jednodu-
chí ľudia. Zvolili sme ich preto, 
aby nás zastupovali. Je to dob-
rý nápad, že som mohol pove-
dať svoj názor, že nepotrebujú 
len môj hlas! Verím im, ostatné 
závisí od nich!

(kovács)

Parkovisko vedľa kultúrneho domu – skoro bez áut.

Viac lásky a pochopenia
Šamorínsky evanjelický 
farský úrad a vede-
nie mesta Šamorín v 
adventnom období tra-
dične navštevujú domov 
dôchodcov. 

16. decembra očakávali mobil-
ní starčekovia z 35 obyvateľov 
domova hostí v malej jedálni. 
Na stole bolo množstvo dob-
rôt, makové a orechové koláče, 
chutné zákusky a ovocie. Bol 
to dar od cirkvi. Malá skupinka 
veriacich zaspieva-
la cirkevné piesne, 
pričom k spevu sa 
pridali aj niektorí 
obyvatelia domo-
va, zamestnanci a 
ostatní prítomní. 
Obyvateľov domo-
va srdečne pozdra-
vil primátor Károly 
Domsitz, farárka 
Jana Kaňuchová 
zasa v modlitbe 

hovorila o advente a príchode 
Ježiša Krista.
Primátor mesta prítomným 
odovzdal malé vianočné dar-
čeky, na lôžko pripútaných 
obyvateľov zasa navštívil spolu 
s farárkou v ich izbách. Aj ich 
darčeky veľmi potešili. 
Bolo dojímavé vidieť radosť 
v tvárach starých ľudí, slzy 
radosti, ktoré zaplavili ich oči, 
túžiace po láske. Škoda, že 
počas roka sa im dostáva len 
tak málo lásky...   (ti)  

ANKETA  ANKETA  ANKETA  ANKETA  ANKETA 

Základná škola 
Kláštorná opäť 
krajšia
Veľa našich detí sa v tomto škol-
skom roku učí v krajších trie-
dach. Nemalou mierou k tomu 
prispeli naši rodičia-sponzori, 
ktorí nám pomohli vymaľovať 
triedy a zabezpečiť garníže, 
závesy a inú dekoráciu.
Preto im chceme aj touto ces-
tou poďakovať za to, že sa 
budú deti cítiť príjemnejšie a 
budú mať lepšie podmienky 
na svoju prácu. 
Ďakujeme:
  p. Malárovi VII. C,
  p. Semethovi VI. C,
  p. Csivremu V. A,
  p. Sidóovi III. D,
  p. Derzsimu III. D,
  p. Ivanovi II. D,
 žiakom IX. A – lavice pre ŠKD,
ktorí sponzorovali vymaľova-
nie tried, ale aj všetkým rodi-
čom, ktorí finančne, materiálne
alebo svojou prácou pomohli 
skrášliť žiakom prostredie.

Vedenie školy

Poďakovanie rodičom
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Inštitút Fórum pre výskum 
menšín má 10 rokov
Desiate výročie svojho založe-
nia oslávil Inštitút Fórum pre 
výskum menšín v Šamoríne. Pri 
tejto príležitosti inštitút zorga-
nizoval 7. a 8. decembra medzi-
národnú vedeckú konferenciu, 
na ktorej okrem iných pred-

nášali aj riaditeľ inštitútu pre 
etniká a menšiny Maďarskej 
akadémie vied László Szarka, 
politológ Miroslav Kusý, literár-
ny vedec a bývalý veľvyslanec 
Československa v Maďarsku 
Rudolf Chmel, bývalý sloven-
ský veľvyslanec vo Washingto-
ne Martin Bútora a podpredse-
da Slovenskej akadémie vied 
Dušan Kováč.
Podľa riaditeľa Károlya Tótha 

sa inštitútu podarilo dosiahnuť 
svoj cieľ, a to slúžiť vedcom a 
výskumnej práci. Inštitút má 
vlastnú knižnicu, archív, vydá-
va publikácie a organizuje 
konferencie.
V rámci osláv desaťročni-

ce inštitútu bola otvorená aj 
obnovená Mestská knižnica 
Zsigmonda Zalabaiho. Pásku 
prestrihli poslanec parlamentu 
László Gyurovszky a primátor 
mesta Károly Domsitz. Posla-
nec parlamentu Pál Csáky a 
riaditeľ knižnice Bibliotheca 
Hungarica zasa otvorili novo-
založený Maďarský archív na 
Slovensku.

Helena Tóthová

Účastníci podujatia

Obnovená mestská knižnica
Po ročnej práce v decembri 
bola dokončená modernizácia 
mestskej knižnice. Obnovená 
prízemná časť slúži čitateľom 
už od letných mesiacov. Stav-
ba však pokračovala ďalej a 
na streche boli vybudované 
nové priestory. Podstatnú časť 
tvorí sklad kníh a iných písom-
ností a boli vytvorené aj nové 
kancelárie. 10,7 miliónové 
náklady modernizácie na 95 
percent boli hradené z ope-
račného programu Základná 
infraštruktúra. To zároveň zna-
mená, že mestská knižnica je 

po základnej škole na Rybár-
skej ulici už druhou verejnou 
budovou, ktorá v našom meste 
bola obnovená pomocou fon-
dov Európskej únie. Mestskú 
knižnicu už druhý rok prevádz-
kujú spoločne mesto a Inštitút 
Fórum pre výskum menšín. 
Tieto organizácie zo svojho 
rozpočtu, z grantových zdro-
jov (napr. Nadácia Illyés) a zo 
sponzorského daru podnika-
teľa Ľudovíta Kovácsa zabez-
pečili aj vyše milión korún na 
výmenu zariadenia knižnice. 

Lajos Tuba

VEREJNÝ ŽIVOT

CONSONANTIA
Dňa 27. novembra 2006 sa v 
Základnej umeleckej škole v 
Šamoríne uskutočnil Medzi-
národný koncert pedagógov 
Základných umeleckých škôl. 
Usporiadateľkou bola naša 
Základná umelecká škola, 
ktorá si na svoju pôdu pozva-
la rad vynikajúcich umelcov a 
pedagógov hudby.
Príhovorom profesora Tibora 
Rácza, podpredsedu Spolku 
pedagógov umeleckých škôl, 
mal každý účastník koncertu 
možnosť bližšie porozumieť 
tomuto veľkolepému projek-
tu. Myšlienka programu bola 
veľmi zaujímavá. Hudbou mala 
spojiť srdce Európy troch štá-
tov: Slovenska, Maďarska a 
Rakúska. Jednotlivé hudobné 
školy, ktoré reprezentovali  tieto 
štáty, boli z rakúskeho Pittenu, z 
Győru, z Dunajskej Stredy, z Veľ-
kého Medera a zo Šamorína. Na 
koncerte sa zúčastnil aj zástup-
ca riaditeľa Konzervatória v 
Bratislave Mgr. art. Tibor Ghillá-

ny, ktorý je zároveň aj členom 
Poradného zboru Ministerstva 
školstva SR pre umelecké a 
odborné školstvo. Podčiarkol 
dôležitosť umeleckého školstva 
a na záver venoval riaditeľkám 
jednotlivých škôl Pamätný list 
pri príležitosti Medzinárodného 
koncertu pedagógov ZUŠ.  
Pedagógovia jednotlivých škôl 
mali možnosť predviesť svoje 
umenie aj ako umelci svojho 
odboru. Zazneli nielen inštru-
mentálne čísla, ale aj vokálne. 
Šamorínsku školu reprezentoval 
klavirista Ernest Mezei a kvarte-
to 4M (V. Hlaváčková, J. Bobe-
ková, A. Šupková, E. Domsitzo-
vá), ktoré svojou bravúrnosťou 
zavŕšilo tento program.
Atmosféra na koncerte bola 
veľmi uvoľnená a priateľská. 
Consonantia – súznenie splnilo 
svoj účel. Hudba spojila srdcia 
všetkých prítomných  v sále – 
účinkujúcich i divákov rôznych 
štátov Európy.

Ingrid Galbáčová

24. novembra 2006 navštívila naše mesto tretia afgánska skupi-
na, ktorá sa zdržovala na Slovensku. O návšteve delegácií sme 
podrobnejšie informovali v októbrovom čísle našich novín
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Naši hostia z Maďarska
Prišli k nám z Veszprému v rámci výmenného pobytu. 
Študujú na strednej škole zameranej na hotelierstvo, 
obchod a turistický ruch.
Ádám Sili (19) a Feri Lukács 
(18) 
– Na našej škole prebieha pro-
jekt Leonardo. Ide o medzi-
národný projekt vybraných 
škôl, ktorých žiaci sa zúčastnia 
výmenného pobytu v zahra-
ničí. Z našej školy vybrali nás 
dvoch. 
Do Šamorína sme prišli ešte 29. 
septembra a odchádzali sme 
25. novembra. Prax sme absol-
vovali v hoteli Kormorán. Je 
to veľmi pekný hotel, veľmi sa 
nám páčil. Mali sme tam veľmi 
dobrý kolektív, môžeme pove-
dať, že si s každým dobre rozu-
meli. Boli tu perfektní ľudia, 
sme radi, že sme ich spoznali. 
Nemali sme pevne stanovenú 
pracovnú dobu. Niekedy sme 
pracovali dopoludnia, inokedy 
poobede. Vždy to záviselo od 
toho, ako nás zadelili. Ubyto-
vaní sme boli na internáte Žit-
ného ostrova. Aj tu sú úžasní 
ľudia. Škoda, že nie so všetký-
mi sme sa vedeli dohovoriť. 
Našli sme si tu aj kamošov. Vo 
voľnom čase sme navštívili aj 
Bratislavu. Páčila sa nám. Je to 
veľmi pekné mesto so zaujíma-
vými historickými pamiatkami. 
Pôsobivý je najmä Bratislavský 
hrad, ale aj Staré mesto. Samo-
zrejme nevynechali sme ani 
nákupné centrum. Absolvo-
vali sme aj výlet na zrúcaniny 
hradu Devín a napokon sme 
vychutnali atmosféru kaviarne 
na Novom moste pripomínajú-
cu lietajúci tanier.
So žiakmi a učiteľmi SOU SD 
sme sa zúčastnili aj exkurzie 
do pivovaru v Hurbanove, kto-
rý sa stal známy svojím Zlatým 
bažantom. Až na menší smrad 
bolo úžasne zaujímavé sledo-
vať technológiu spracovania 
piva. I keď sme z odborného 
výkladu tamojšieho pracovníka 
nič nerozumeli, poriadne sme si 
to užili. Naša trasa potom sme-
rovala do Komárna, kde sme 
si pozreli historické centrum a 
legendárne Nádvorie Európy. 
Nelenili sme ani v Šamoríne. 
Navštívili sme tu Vlastivedný 

dom a vychutnali si jedinečnú 
atmosféru celoslovenskej pre-
hliadky kuchárskych, barman-
ských a marketingových zruč-
ností GASTRO 2006.
A samotné mesto? I keď je v 
porovnaní s naším Veszpré-
mom trochu malé, je to veľmi 
pekné mesto. Prekvapilo nás, 
že je tu živo a rušno, čo sa o 
našom Veszpréme nedá pove-
dať. Jediné, čo sa nám nepá-
či, je rušná doprava v meste 
– snáď aj preto, že sa nám stala 
menšia nehoda. 
Čo povedať o Šamorínčanoch? 
Nie sú veľmi výreční, ale keď si 
niekoho pustia k telu, vedia sa 
vyrozprávať. V podstate sú to 
milí ľudia, nehovoriac o diev-
čatách, ktoré sú krajšie ako 
tie naše. Dokonca sme sa tu 
naučili aj niekoľko slovenských 
výrazov, ba už aj čosi rozumie-
me. Tento pobyt nás v mno-
hom obohatil, čas strávený vo 
vašom meste sme si vychutnali 
naplno a určite sa sem ešte nie-
kedy vrátime.  
Simona Fussiová a Sandra Urbli-

ková, 2. A, Hotelová akadémia

ŠKOLY

Náš pobyt v Grazi - MULTI CULTI
Vedeli ste, že naša škola je sko-
ro všade? Samozrejme, naša 
školička sa aktívne zapája nie-
len v rámci zbierok a darcov-
stiev krvi, medzinárodných 
projektov, ale zúčastňuje sa aj 
rôznych multikulturálnych akcií 
na európskej úrovni.
Viete, kde sme v lete boli? 
Navštívili sme mesto Graz v 
Rakúsku. 
Kto všetko tam bol? Žiaci tre-
tieho a štvrtého ročníka „hote-
lovky“ a žiaci tretieho ročníka 
obchodných akadémií. Zo Slo-
venska tu boli dve školy – tá 
naša a druhá zo Šale. Podmien-
kou účasti bola znalosť angličti-
ny alebo nemčiny.
Čo vlastne je „Multi Culti“? Ide 
o projekt mladých, ktorého sa 
zúčastnili krajiny v rámci Európ-
skej únie – Slovensko, Česko, 
Maďarsko, Rakúsko, Nemec-
ko, Taliansko, Anglicko a Slo-
vinsko. Cieľom projektu bolo 
vytvorenie multikulturálnej 
Európy. Stretli sa tu národnosti, 
náboženstvá bez predsudkov a 
obmedzení so snahou dorozu-
mieť sa, žiť v mieri atď.
Čo nás tam čakalo, ako tam 
bolo? Ubytovali nás v príjem-
nom „jugendhoteli“ v pekných, 

pohodlných izbách s kúpeľňou, 
televíziou a balkónom. Bývali 
sme aj so žiakmi z iných krajín. 
Konkrétne ja som bývala s jed-
nou Maďarkou, Slovinkou a ešte 
jednou Slovenkou. Tento pobyt 
mi dal nesmierne veľa. Bol to 
nezvyčajný týždeň. Spolužitie 
s dievčaťom z Maďarska, žiač-
kou katolíckej školy (prepla mi 
telku v okamihu, keď sa objavili 
scény s náznakom erotiky) a 
so Slovinkou, ktorá bola každú 
noc „spoločensky unavená“ a k 
tomu pravidelne vykrikovala zo 
sna. Zábava na pohľadanie. 
Čo sme tu robili? Zúčastňova-
li sme sa tzv. workshopov, do 
ktorých sme sa museli osobne 
zapojiť, vyjadrovali sme sa k 
rôznym témam a problémom, 
s mladými študentmi z rôznych 
krajín sme sa zúčastnili skupi-
nových hier. Sranda na sto per-
cent. Vrele odporúčam!
Akí sú mladí ľudia z iných kra-
jín? V porovnaní s nami Slovák-
mi otvorenejší, milí, priateľskí. 
Tak ako my, aj oni chcú žiť plno-
hodnotný život a vychutnávať 
ho plnými dúškami. 
Národy? Tu neboli hranice 
medzi národmi, stretli sa tu 
mladí ľudia, ktorí sa chceli 
navzájom spoznávať, zabá-
vať, komunikovať, žiť život bez 
predsudkov a vytvoriť Európu 
pre všetkých, bez bariér. 
Čo všetko mi tento projekt dal? 
Môžem povedať, že veľmi veľa. 
Dal mi schopnosť rozumieť 
iným ľuďom, národom, pozna-
tok, že všetci potrebujeme blíz-
kosť a pomoc druhého. Aby sa 
človek cítil dobre, musí jeden 
druhého podporovať, navzá-
jom jeden druhému dôvero-
vať, pomáhať si a tolerovať sa 
navzájom. Samozrejme každý 
z nás má chyby. Či je to Maďar 
alebo Turek, bezpečne je to 
človek, ktorý v noci pravdepo-
dobne občas chrápe, pozerá 
romantické filmy alebo miluje
tony čokolády. Inými slovami: 
buďme tolerantní a chápaví. 
Je to ťažké, ale každý z nás to 
potrebuje. Všetci potrebujeme 
byť tolerovaní...

Andrea Nagyová,
 Hotelová akadémia, 5. A 

Koncom minulého roku sa v mládežníckom stredisku Laura usku-
točnila tradičná tvorba adventných vencov. V piatok popoludní 
1. 12. sa začali schádzať deti aj s rodičmi. Deti, ktorých prišlo vyše 
50, boli tvorivé a nápadité. Nestalo sa, že by sa adventné vence 
podobali. Pri ich tvorbe im pomáhali sestry saleziánky, novicky 
a animátori. Odteraz až do Vianoc si každú nedeľu deti zapaľo-
vali na zhotovených vencoch o 1 sviečku viac. Pribúdanie svetla 
na adventnom venci znamenalo, že sa blíži príchod toho pravé-
ho Svetla, ktoré Boh poslal na našu zem. Prajeme Vám, aby ste i 
počas celého roku 2007 čerpali z narodenia Krista, aby ste osob-
ne pocítili, že Ježiš je svetlom i pre Váš život, a nech naplní Vaše 
rodiny pokojom, láskou a radosťou.                     Sestry saleziánky
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Vianoce s hudbou
Vianoce prinášali do našich 
rodín pohodu, lásku a 
porozumenie. Predvianočnú 
atmosféru vniesla do našich 
sŕdc aj hudba. Hudba – tá 
mocná čarodejnica  vyčaro-
vala úsmev nielen na tvárach 
detí, ale aj dospelých.
Dňa 16. decembra Základ-
ná umelecká škola Štefana 
Németha – Šamorínskeho v 
Šamoríne usporiadala v rím-
skokatolíckom kostole už tra-
dičný Adventný koncert, na 
ktorom sa predstavil medzi-
národný symfonický orchester 
pod taktovkou Pavla Limpá-
ra. V úvodnej časti koncertu 
nechýbali ani skladby z tvori-
vej dielne W. A. Mozarta, keď-
že jeho jubileum sme si tento 
rok pripomenuli. Na koncerte 
vládla príjemná atmosféra. V 
orchestri boli zapojení nielen 
žiaci našej školy, ale aj peda-
gógovia či pozvaní umelci z 
Maďarska i z Rakúska. K tejto 
príjemnej nálade v nemalej 
miere prispel dirigent orches-
tra – Pavel Limpár, ktorý s veľ-
kým citom viedol umelcov i 

žiakov. Na koncerte si s orches-
trom zaspieval aj Attila Katona 
– rodák zo Šamorína, v súčas-
nosti študent zo ZUŠ Ľ. Rajtera 
v Bratislave. Predstavil sa tu aj 
Bálint Lovász – žiak našej školy, 
ktorý si zahral Mozartov kon-
cert C-dur pre klavír a orches-
ter. Posledné skladby patrili 
Vianociam a orchestrálny zvuk 
rozličných nástrojov túto svia-
točnú náladu krásne dokreslil. 
V skladbách Winter Woonder-
land – či Christmas Festival oži-
li známe melódie, ktoré vyča-
rili úsmev na tvári nejedného 
poslucháča. 
Dňa 20. 12. 2006 sa v koncert-
nej sále Základnej umeleckej 
školy konal Vianočný koncert, 
na ktorom účinkovali žiaci  ško-
ly. Ponuka ich programu bola 
veľmi bohatá a rôznorodá: od 
obsadenia nástrojov cez štýlo-
vosť. Okrem hudobných čísiel 
si na svoje mohli prísť aj milov-
níci tanečného umenia. Žiačky 
tanečného odboru ukončili 
slávnostný koncert krásnym 
prednesom Menuetu od W. A. 
Mozarta.                (IGa)

VEREJNÝ ŽIVOT

Trojkráľový večer
Ľudia sa v novom roku stre-
távajú, aby si popriali všetko 
dobré, ale aj preto, aby sa 
podelili s peknými dojmami, 
ktoré zanechali v ich srdciach 
stopu. Dovoľte, aby som sa s 
vami podelila o krásne doj-
my z Trojkráľového koncer-
tu. Uskutočnil sa 6. januára 
tohto roku  v katolíckom 
kostole Nanebovzatia Panny 
Márie  v Šamoríne. 
Šamorínsky spevácky zbor 
Sancta Maria poznáme už 
niekoľko rokov. Z vystúpení  
doma, ale aj iných mestách na 
Slovensku a v zahraničí. Mno-
hí ho poznajú z hudobných  
nosičov aj z vysielania rozhla-
su či televízie. Ale najkrajšie je 
stretnutie s nimi naživo.
Prekvapením tohtoročné-
ho koncertu bolo pozvanie 
hudobnej a speváckej sku-
piny Žofia z Bohdanoviec v
trnavskom regióne. Vystúpili  
v pekných krojoch s ľudovými 
nástrojmi. Prostredníctvom  
kolied a ľudových spevov 
nám  speváci priblížili pocity 
jednoduchých ľudí z príchodu 
Ježiška na svet. Radosť z toho, 
že sa narodil Spasiteľ. 
V druhej polovici koncertu 
vystúpil domáci spevácky 
zbor Sancta Maria. Veľmi si 
cením prácu zbormajsteriek 
Mgr. Marty Galbáčovej a dr. 
Inky Galbáčovej. Členov zbo-
ru, ktorých spája hlavne lás-
ka k spevu, priviedli k tomu, 
že vypočuť si ich koncert je 
krásnym zážitkom. Výber skla-
dieb bol, ako vždy, dôkladne 
premyslený a umocnený pek-
ným textom. Úvodná Gloria in 
excelsis Deo bola ako žiarivá 
bodka za Vianocami. Pôvod-
ná francúzska ľudová koleda, 
zaujímavá svojou harmóniou, 
naspievaná v modernom  
veselom rytme. Ďalej odzneli 
skladby rôznej náročnosti aj 
štýlov. Diela známych auto-
rov vážnej hudby, chrámové 
skladby, spirituály aj populár-
na pieseň. Všetky mali spoloč-
nú reč – túžbu vyjadriť spe-
vom svoju radosť, pokoru, ale 
aj túžbu spojiť sa prostredníc-
tvom spevu s ostatnými. Na 

rozlúčku odznela dvojjazyč-
ne známa skladba „Zo zeme 
k Tebe“, maďarského autora 
Jenő Silyea. Refrén: „Pomôž, 
Bože môj - Segíts, Istenem“ si 
mnohí spievali spolu so zbo-
rom. V mnohých očiach sa 
zatrblietala slza. 
Ďakujem všetkým, ktorí sa 
zaslúžili o krásny zážitok. Veľ-
mi by som si priala, aby ten  
slavnostný pocit v našich srd-
ciach zostal nadlho.  Aby sme 
sa mohli oň podeliť s našimi 
blížnymi.

Marta Šurinová

Mladí klaviristi
V Bratislave sa dňa 22. a 23. 
novembra 2006 konal III. ročník 
celoslovenskej klavírnej súťaže 
„Mladí klaviristi“,  ktorú zorgani-
zovala Základná umelecká ško-
la E. Suchoňa v Bratislave. Bola 
určená pre žiakov vekovej kate-
górie od 6 -15 rokov. Zo šamo-
rínskej školy sa súťaže zúčastnil 
žiak Bálint Lovász (z triedy Mgr. 
art. Eriky Domsitzovej), ktorý 
získal 1. miesto a zároveň sa stal 
aj absolútnym víťazom celej 
súťaže. Okrem toho získal cenu 
rodiny E. Suchoňa za najlepšie 
predvedenie skladby slovenské-
ho autora. Predstavil sa so sklad-
bou J. Zimmera: Rysy (z cyklu 
Tatry) a od F. Chopina zahral 
Nocturno Es-dur. Na večernom 
koncerte víťazov reprezentoval 
našu školu v plnej žiare. V roku 
2006 sa Bálint stal dvakrát abso-
lútnym víťazom celoslovenskej 
súťaže.
Dňa 24. a 25. novembra 2006 
sa konal I. ročník celosloven-
skej súťaže „Musica camerata J. 
Albrechta“ pre rôzne nástrojo-
vé zoskupenia. Úspech v tejto 
oblasti  zaznamenala aj naša 
škola v štvorručnej hre na klaví-
ri. Zlaté pásmo získali Max Steu-
er a  Emma Jávorková (z triedy 
E. Domsitzovej a I. Ginzeryovej), 
ktorí si zahrali v koncertnej sále 
bratislavského Konzervatória  
na koncerte víťazov Mozartovu 
Sonatínu F-dur.
K dosiahnutým úspechom 
našich žiakov srdečne blahože-
láme!                  IGa

Mestský klub dôchodcov v Šamoríne 20. decembra zorganizoval 
svoje tradičné vianočné stretnutie. Na podujatí sa účastníci zho-
várali o advente a Vianociach, potom spoločne zaspievali niekoľ-
ko vianočných piesní

V poslednom čísle našich novín došlo v článku o výsledkoch 
volieb s názvom Primátorom mesta sa stal znova Károly 
Domsitz k chybe. Spomedzi 10 397 oprávnených voličov svo-
je hlasovacie právo využilo 4151 voličov, a nie 4098. 
Za chybu sa ospravedlňujeme.                                        Redakcia

Oprava!
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Droga číslo jeden - Alkohol
Popri nikotíne je u nás alkohol „legalizovanou“ drogou. Dostať ho prakticky 
vždy a všade. Preto sa nemôžeme čudovať, že počet tých, ktorí ho konzumujú, 
hrozivo narastá. Alkohol je na Slovensku drogou číslo jeden. Ročne pripadá na 
jedného obyvateľa približne 9-10 litrov čistého alkoholu, čo nás radí na popred-
né miesto v Európe. Zneužívanie tejto drogy sa rozširuje aj medzi mladistvými. 
Počet dospievajúcich, ktorých musia v dôsledku otravy alkoholom hospitalizo-
vať, sa v uplynulých rokoch zmnohonásobil.

Alkohol má dlhú históriu 
Opojný účinok vykvasených 
plodov poznali mnohé národy 
už dávno pred naším letopoč-
tom. Umenie výroby piva ovlá-
dali Sumeri už pred 5000 rokmi 
a alkohol tiekol potokmi aj pri 
stavbe pyramíd. Prvá zmienka 
o víne na jednom z egyptských 
papyrusoch pochádza približ-
ne z roku 3000 pred naším 
letopočtom. V 19. storočí, keď 
sa začala šíriť industrializácia, 
sa konzumovalo čoraz viac 
alkoholu. Panstvu totiž zále-
žalo na tom, aby ich poddaní 
dostávali alkohol pravidelne vo 
forme naturálií, okrem iného aj 
preto, že boli po ňom povoľ-
nejší a ovládateľnejší. 
   V USA zakázali alkohol začiat-
kom minulého storočia. Táto 
tzv. prohibícia (1919/20 až 
1933) viedla k tomu, že prekvi-
tal čierny trh, a obchodovanie 
s alkoholom sa dostalo do rúk 
kriminálnych živlov. Podobne 
to dnes vyzerá aj na trhu s ile-
gálnymi drogami.
Droga 
Za opojný účinok alkoholu je 
zodpovedný etylalkohol, jedo-
vatý uhľovodík. Vzniká alkoho-
lovým kvasením, pri ktorom sa 
cukor štiepi na alkohol a oxid 
uhličitý. Alkoholické nápoje 
sa zhotovujú predovšetkým z 
hrozna, ovocia a obilia. 
Opojenosť 
Účinok alkoholu závisí od vypi-
tého množstva, obsahu alko-
holu v nápoji a od pohlavia i 
hmotnosti konzumenta. Čím 
niekto menej váži, tým silnejšie 
naňho alkohol pôsobí. Dievča-
tá ho znesú menej ako chlapci. 

Pečeň potrebuje 
približne hodinu 
na to, aby sa zba-
vila účinku pohára 
vína či piva. 
V primeranom 
množstve alko-
hol povzbudzuje, 
zlepšuje komuni-
katívnosť a akti-
vitu, odstraňuje 
zábrany, zlepšuje 
náladu. Väčšie 
množstvo alkoho-
lu utlmuje centrál-
nu nervovú sústavu a spôsobuje 
únavu. Často sa dostaví aj zvý-
šený sklon k agresivite a násiliu, 
zriedkavosťou nie sú ani hádky 
či bitky. Postupne klesá reakč-
ná schopnosť, človek je čoraz 
nemotornejší, stráca istotu pri 
chôdzi i hovorení. Zahmlieva 
sa mu mozog a v istej chvíli sa 
dostaví známe obávané „okno“: 
človek si po vytriezvení vôbec 
nevie spomenúť, čo robil a ako 
sa správal. 
Riziká 
Alkohol má stredné riziko 
závislosti. Pri jeho pravidelenj 
konzumácii hrozí poškodenie 
orgánov, predovšetkým peče-
ne a zvýšené riziko rakoviny. 
Natrvalo sa poškodí funkcia 
nervovej sústavy. Častými 
následkami nadmerného uží-
vania alkoholu sú sociálne 
problémy, citová izolovanosť, 
zmeny nálady a depresie. Dlho-
dobé následky sa prejavujú aj v 
nízkej výkonnosti a tolerancii 
záťaže. Navyše alkohol znižuje 
potenciu a plodnosť. 
Pod jeho vplyvom dochá-
dza veľmi často k dopravným 

nehodám. V krvi sa nachádza 
priveľa alkoholu ešte aj deň po 
opitosti, a preto by si ani vtedy 
nik nemal sadnúť za volant. 
Okrem toho vedie alkohol k 
ľahkomyseľnosti, a preto sa člo-
vek bez obáv vystavuje nebez-
pečenstvu. Riziko predstavuje 
aj „okno“, počas ktorého opitý 
nevie, čo robí. 

Andrea Červenková

Zákusok s kefírom

Potrebujeme: 25 dkg hladkej 
múky, 10 dkg polohrubej múky, 
30 dkg kryštálového cukru, 1 lyži-
cu kakaa, 2 vajcia, 1,5 dl oleja, 1 
lyžičku sódy bikarbóny, 1 kefír

Prísady mixérom pomaly vymie-
šame, vylejeme na vymastený a 
múkou posypaný plech a pomaly, 
približne 45 minút pečieme. Cesto 
po vychladnutí potrieme čokolá-
dovou polevou.
Na čokoládovú polevu potrebu-
jeme: 15 dkg práškového cukru, 
8 dkg masla (margarínu), 1 lyži-
cu horúcej vody, 1 lyžicu kakaa, 
1 lyžicu Maizeny (Zlatého klasu). 
Prísady nad parou povaríme a 
ešte teplú polevu vylejeme na 
vychladnuté cesto.

Dobrú chuť želá Mária Kálmá-
nová zo Šamorína!

Milí čitatelia, naďalej čakáme na 
vaše obľúbené recepty. Ak máte 

nejaký dobrý recept, zašlite ho na 
adresu našej redakcie: Hlavná ulica 
37, 931 01 Šamorín. Medzi tými, čo 
nám zašlú svoj recept, vylosujeme 

vecné ceny.

    
Odberu krvi, organizovaného 
13. decembra Miestnym spol-
kom Slovenského Červeného 
kríža v Šamoríne darovali naj-
vzácnejšiu tekutinu nasledovní: 
Ján Kožich, Katarína Kožicho-
vá, Zoltán Vígh, Réka 
Pirko, Tibor Czvedler, 
Ladislav Ravasz, Šte-
fan Nagy, Andrea 
Svrčková, Blažej Nagy, 
Ján Varga, Attila Hor-
váth, Oliver Zsigmond, 
Martin Marics, Eugen 
Fehér, František Baťá-
nek, Eva Molnáro-
vá, Ján Bertalan, Eva 

Slezáková, Helena Kašperová, 
Ladislav Sárközi, Zuzana Jankó-
ová, Judita Szencziová, Mária 
Justyna Kadleček, Tomáš Seregi, 
Gábor Kovács, Gábor Horváth, 
Peter Hennyey, Galina Sándo-
rová, Anna Szijjártóová a Karol 
Polacsek.   (ti)

Darovali krv

JANUÁR 2007

Vítame Vás v našom kníhkupectve!
Naša ponuka: svetová literatúra, beletria, jazykoveda, slovníky, cestopisy, 

darčeky, kalendáre, darčekové poukážky, CD/DVD
Šamorín, Gazdovský rad 1998, budova ESOLINE 
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Správa o schôdzi dvoch zborov 
Dobrovoľné hasičské zbory v Šamoríne a Mliečne zorganizovali svoje výročné členské schôdze

ŠAMORÍN. 16. decembra sa 
konala 130. výročná člen-
ská schôdza Dobrovoľného 
hasičského zboru v Šamoríne. 
Účastníkom schôdze pozdvih-
li náladu piesne, ktoré zahra-
la hasičská dychová hudba. 
V úvode výročnej členskej 
schôdze, ktorá sa konala v 
adventnom období, zaznela 
aj Tichá noc, potom predseda 
Imrich Farkas pozdravil prí-
tomných, privítal nielen hasi-
čov, ale aj hostí. 
Podrobnú správu o činnosti za 
rok 2006 predniesol Alexander 
Takács. Naši hasiči v záujme 
prevencie od februára do júna 
navštívili 89 podnikateľov, a to 
predovšetkým dielne a predajne, 
nad ktorými nemá štátny dozor 
Okresné riaditeľstvo Hasičskej 
a technickej záchrannej služby. 
Počas kontroly v 25 prípadoch 
našli nedostatky. Pravidelne 
kontrolujú a udržiavajú aj mest-
ské protipožiarne studne, no 
nezabúdajú ani na vzdelávanie a 
cvičenie. Hasiči musia každý rok 
potvrdiť svoju odbornú, teore-
tickú a fyzickú pripravenosť. Na 
to slúži hasičský šport a súťaže, 
ktoré vyhlasujú jednotlivé mes-
tá a obce. Vynikajúce výsledky v 
13 súťažiach dosiahli dve druž-
stvá mužov, dve družstvá žien, 
dve mládežnícke a dve žiacke 
družstvá šamorínskeho zboru. 
Treba spomenúť, že družstvu 
mužov sa podarilo zlepšiť vlast-
ný rekord v hasení požiaru, ktorý 
v Senci dokázali uhasiť za 16,52 
sekundy. Rozširuje sa aj technic-
ké vybavenie zboru. Naši hasiči 
napriek tomu, že priemerný vek 
ich techniky dosahuje tridsať 
rokov, udržiavajú svoje zariade-
nia v prevádzkyschopnom sta-
ve, dokonca vďaka ľuďom, ktorí 
im poskytli dve percentá svojej 
dane, sa im podarilo nakúpiť aj 
nové prístroje a stroje. Členovia 
dobrovoľného hasičského zbo-
ru sa nezúčastňujú len na hasení 
požiarov, ale aj pri záchranných 
prácach. V hodnotenom období 
24-krát zasahovali pri doprav-
ných nehodách, 14-krát sa 
zúčastnili na technickom zásahu, 

dvakrát zachraňovali na vode, 
viacerí členovia zboru sa na jar 
zúčastnili na protipovodňových 
prácach v Trsticiach a okolí. Za 
svoju statočnú prácu 22. mája 
prevzali na úrade vlády ďakovný 
list. Hasiči okrem svojich povin-
ností udržiavajú aj priateľské 
kontakty a myslia aj na relax 
a zábavu pre svojich členov. 
Každý rok tradične organizujú 
fašiangové posedenie, majáles, 
Mikuláša a podieľajú sa aj na 
organizácii mestských podujatí. 
Nezabúdajú ani na zosnulých 
hasičov, za doprovodu hasičskej 
hudby si ich pamiatku pripomí-
najú kladením vencov v šamo-
rínskom cintoríne. 15. septem-
bra v nočných hodinách zmizla 
z cintorína socha sv. Floriána, 
ktorý je patrónom hasičov. Vďa-
ka vedeniu zboru sa 1. novem-
bra dostala na jeho miesto nová 
socha sv. Flóriána.
Na výročnej členskej schôdzi boli 
tradične niektorí hasiči povýšení 
a odovzdávali sa vyznamenania 
a ďakovné listy. Jozef Molnár st. 
17. mája v Žiline prevzal celo-
štátne vyznamenanie Zaslúžilý 
člen DHZ SR, k čomu mu čle-
novia zboru zablahoželali. Za 
dlhoročnú obetavú prácu boli 
odmenení aj ďalší traja členo-
via zboru: Jozef Somorjai, Karol 
Posztós a Karol Ürge st. Oce-
nenie Za rozvoj protipožiarnej 
ochrany mesta Šamorín prevzali 
od predsedu Imricha Farkasa a 
veliteľa Ľudovíta Ürgeho pod-
plukovník Vojtech Nagy, riaditeľ 
Hasičskej a záchrannej služby v 
okrese Dunajská Streda, Karol 

Ürge ml., veliteľ Hasičskej a 
záchrannej služby bratislavské-
ho letiska M. R. Štefánika, ako aj 
vedúce oddelení na mestskom 
úrade Helena Némethová a 
Mária Édelová. Pamätnú plaketu 
prevzal za skvalitnenie umelec-
kej úrovne hasičskej dychovej 
hudby Róbert Janušek.
Účastníkov výročnej schôdze 
pozdravil primátor Šamorína 
Károly Domsitz, podplukovník 
Vojtech Nagy, okresný delegát 
Ernest Szomolai, ako aj zástup-
ca partnerského zboru v Gabčí-
kove, ktorý označil spoluprácu 
medzi hasičskými zbormi za 
príkladnú. 
Šamorínskych hasičov budú na 
okresnej konferencii 24. februá-
ra reprezentovať Imrich Farkas, 
Ľudovít Ürge a Monika Tóthová. 

MLIEČNO. Na schôdzi Dobro-
voľného hasičského zboru v 
Mliečne 25. novembra infor-
moval o činnosti za rok 2006 
predseda Vojtech Kovács. Z 
jeho správy sme sa dozvedeli, 
že zbor zostal verný tradíciám 
a zorganizoval veľmi populárny 

ľudový zvyk dőrejárás. Hasiči 
okrem zásahov pri požiaroch 
pomohli aj Poľnohospodárske-
mu družstvu Modrý Dunaj, v 
januári počas veľkých mrazov 
napájali zvieratá a v lete zasa 
pomáhali pri žatve. Začiatkom 
apríla sa aj hasiči z Mliečna 
zapojili do záchranných prác na 
územiach ohrozených povod-
ňami, a to v Trsticiach a Dunaj-
skom Klátove. Na týchto prá-
cach sa zúčastnili Tomáš Sere-
gi, Ladislav Nagy, Peter Nagy, 
Ladislav Ravasz, Štefan Kovács, 
Tibor Czvedler ml., Štefan Matej-
desz a Vojtech Kovács. V októb-
ri takmer do tla zhorel jeden 
rodinný dom v Mliečne, na jeho 
hasení sa okrem hasičov z Mlieč-
na podieľali aj hasiči zo Šamorí-
na a Dunajskej Stredy.
Družstvá sa už na jar začali pri-
praviť na hasičské súťaže. Na 
súťaži v Blatnej na Ostrove sa 
zúčastnili tri družstvá z Mliečna, 
na súťaži v Orechovej Potôni 
zasa jedno družstvo. Na pria-
teľskej súťaži v maďarskej obci 
Győrsövényháza sa zúčastni-
lo družstvo mužov. Obvodná 
hasičská súťaž sa konala aj v 
Mliečne, podujatie malo medzi 
hasičmi veľký úspech. V roku 
2006 sa konal aj tradičný, už 
ôsmy ročník Kvassayho pohára. 
Zbor pre mladých hasičov zor-
ganizoval výlet do Bükfürdő, 
konala sa aj súťaž v stolnom 
tenise, teda okrem práce mysle-
li aj na relax.
Na schôdzi boli za delegátov na 
okresnú konferenciu, ktorá sa 
bude konať 24. februára, zvolení 
Tomáš Seregi a Anita Nagyová.  

Helena Tóthová

HASIČI
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Nedávno sa začal písať rok 
2007. Opäť sme oslávili sviatky, 
ktoré k záveru každého roka 
neodmysliteľne patria.  Sú to 
Vianoce, ktoré z roka na rok pri-
chádzajú odeté do stále honos-
nejších a nádhernejších šiat,  
trblietajúce sa vo výkladoch 
obchodov, nesúcich punc naj-
novšej  módy – červené, mod-
ré, strieborné či zlaté, s rovna-
kými mašličkami či girlandami 
– už od jesene podfarbované 
melódiou Jingle Bells.  
A to všetko tu, v zraniteľnom 
srdci Európy, na našom malom,  
ale krásnom  Slovensku, kde 
ešte nedávno zneli spiežovce, 
koledy zohrievali premrznuté 
tváričky koledníkov a na strom-
čekoch sa hompáľali s lás-
kou upečené medovní-
kové srdiečka. 
Čo už, sme skratka „in“.  
Nedá mi však, aby som sa 
nad už spomínanými sviatkami 
nezamyslela aj z iného pohľadu. 
Vianoce  si už od nepamäti pri-
pisujú prívlastky dní pokoja, 
mieru a lásky. Právom, veď sú  
symbolom príchodu lásky na 
tento svet – symbolom naro-
denia malého Ježiška.  
Neviem prečo, ale mňa tie 
dnes už minuloročné vianoč-
né prípravy vôbec nenadchli. 
Davy v obchodoch náhliace sa 
za nákupmi a predbiehanie sa 
v dokazovaní materiálnej hoj-
nosti ma priam deprimovali a 
bránili mi prijať atmosféru nad-
chádzajúcich sviatkov tak, ako 
by som chcela. Našťastie, keď 
sa zhon zastavil, lebo obchody 
zavreli a ľudia sa stiahli do svo-
jich príbytkov, aby sa pokochali 
pohľadom na výsledky hektic-
kých príprav, aby potom zgnia-
vení a unavení z rozbaľovania 
často nepotrebných darčekov 
zaspali pred televízormi, kto-
ré..., neviem, čo vysielali, lebo 
moje „priateľky“ knihy spútali 
moje bytie radosťou z každého 
ich slova.
V tichu uvedomenia si Vianoc, 
na ktoré som sa tak veľmi nete-
šila, na mňa doľahol neopísa-
teľný pokoj. Spolu s naším spe-
váckym zborom sme na pol-
nočnej omši zo srdca vylúdili 
„Gloria in excelsis Deo.“ Plným 
dúškom som vychutnávala 

nádherné okamihy strávené s  
rodinou i s priateľmi. 
Nadišiel posledný deň roka 
– Silvester, ktorý ma však o môj 
pokoj veľmi rýchlo obral. A nie-
len to, pridal mi aj pocit  bez-
mocnosti. Nákupná horúčka, 
ktorá sa tentokrát zamerala na 
pyrotechniku, explodovala na 
prelome rokov a mňa šlo „pora-
ziť“, lebo som nevedela pomôcť 
našim štvornohým priateľom,  
ktorí sa z tohto hluku mohli 
zblázniť. Výnimkou nebol ani 
náš rodinný miláčik,  hoci som 
sa mu všemožne snažila zakryť  
jeho ovísajúce „kokerské“ uši. 
Následky traumy, ktorú 
v tú 

noc prežil, som spod 
schodov odstraňovala len 
nedávno. Ešte dobre, že dostá-
va kvalitnú stravu. 
Začal sa nový rok a  opäť všet-
ko stíchlo. Len sem-tam nejakí 
oneskorenci objavili nevy-
buchnuté petardy a vyrušili ma 
z môjho rozjímania. 
Neviem, či som ohluchla z 
toľkého rachotu, alebo oslep-
la z jagotu, ale slová o láske, 
porozumení, tolerancii, ktoré 
sa počas uplynulých sviatkov 
skloňovali, mi pripadali ako 
clivý opar strácajúci sa v rannej 
hmle. 
Susedia sa už mesiac pred Via-
nocami medzi sebou pretekali, 
kto bude mať krajšie vysviete-
né domy, a našli sa aj takí, čo 
sa vyzdobili svietiacimi sobmi 
či Santa Clausmi... Čo na tom, 
že niektorí počas roka žiarili  
nenávisťou, zlobou, arogan-
ciou a bezohľadnosťou.  
Alebo žeby niektoré tie vysvie-
tené soby, Santovia a rôzne  
svetelné dekorácie v záhra-
dách, v oknách či na balkónoch 
znamenali volanie o pomoc? 
Veď aj Titanic sa pred potope-
ním snažil svetlicami privolať 
pomoc, ale nik mu neveril. 
Suverenita sa mu nevyplatila, 
ako sa nevypláca ani nevra-

živosť, nadutosť či arogancia. 
Niekedy mi pripadá, akoby 
sa ľudstvo riadilo heslom: Kto 
chce s vlkmi žiť, musí s nimi 
vyť. Predsa nechceme, aby si 
za našimi chrbtami klepkali 
po čele, aby nás považovali za  
novodobých Miškinov!  
A tak mi napadla otázka: Pre-
čo  sa všetky krásne slová a 
pocity, ktoré neodmysliteľne 
patria k Vianociam a k posled-
ným dňom roka, u niektorých  
odzrkadľujú len na trblietajú-
cich sa obaloch, ktoré zakrý-
vajú hnilobu a zápach šíriaci 
sa  sťa mor,  pohlcujúci ľudí do 

svojich osídel, aby im 

aspoň raz do roka umož-
nili zaodieť sa do prázdnej krá-
sy? Prečo sa slová, ako láska k 
blížnemu, pokora, milosrden-
stvo a dobro skloňujú iba v tie-
to dni? Prečo nemôžeme byť k 
sebe dobrí kedykoľvek – dnes, 
zajtra, o týždeň či o mesiac, 
vlastne vždy? Prečo dopúšťa-
me, aby naše pocity  určoval 
kalendár? Prečo, ak potrebu-
jeme, nevystrieme svoje ruky, 
aby nám niekto podal pomoc-
nú ruku, prečo nevystrieme 
svoje ruky, aby sme tú pomoc 
ponúkli?
Predstavte si, že by boli Viano-
ce každý deň. A nie tie pozlát-
kové, ale ozajstné.  Zdá sa vám 
to neuveriteľné?  
Pred Vianocami sme sa počas 
návratu z koncertu zastavi-
li v jednom meste. Tam nás 
pristavili dve nenápadné, ale 
milé osôbky, s ktorými sme si 
vymenili niekoľko spontán-
nych milých a srdečných slov 
a popriali pekné sviatky. Pri 
odchode mi jedna z nich poda-
la akýsi letáčik, ktorý som si str-
čila bez prečítania do vrecka. 
Sama neviem, prečo som ho 
nevyhodila, ako to mávam vo 
zvyku, veď som si myslela, že je 
to nejaká reklama. 
Naďabila som naň až deň pred 

Vianocami, a keď som sa začíta-
la do slov na ňom,  napadlo mi, 
že sme možno stretli anjelov v 
ľudskej podobe... 
Neviem, ale pochopila som, 
že život môže byť nádherný a 
zmysluplný, že Vianoce môžu 
byť naozaj každý deň:
Postačí len, keď sa ráno zobu-
díme s túžbou milovať Pána a 
v ňom všetkých ľudí – a v ten 
deň budú Vianoce. 
Keď budeme mať snahu podať 
ruku tomu, kto nás urazil – vte-
dy budú Vianoce.
Keď budeme vedieť prijať od 
iných láskavé slovo či úsmev, 
keď dáme úsmev, láskavé slo-
vo a porozumenie druhému 
– začnú sa Vianoce.

Kedykoľvek, keď bude-
me  mať snahu druhého 
ospravedlniť – vtedy sa k 
nám priblížia Vianoce.

Keď dokážeme zabudnúť 
na seba a myslieť na druhých 

– budú Vianoce.
Keď uľahčíme námahu blížne-
mu, venujeme mu pozornosť 
– do našich sŕdc zavítajú Via-
noce.
Kedykoľvek, keď vypočujeme 
zavolanie Pána, ktorý potre-
buje našu pomoc v trpiacich, 
chorých a opustených – potom 
jasajme od radosti, lebo už pre-
žívame Vianoce.
Keď sa včas spamätáme, aby 
sme zadržali nevľúdne slo-
vo či nepriaznivú poznámku 
– ďakujme za Vianoce v našej 
duši.
Keď dokážeme povedať Páno-
vi ochotné a veľkodušné ÁNO 
– vtedy strhneme nebo na 
Zem, lebo sa pričiníme o to, aby 
nastali na celom svete Vianoce. 
Keď svojím životom, svojimi 
skutkami zaspievame „Sláva 
Bohu na výsostiach“, vtedy 
budú v našich srdciach Vianoce. 
Ak však ostaneme voči tomu-
to svetu ľahostajní a budeme 
myslieť len na svoje záujmy, 
Vianoce sa od nás vzdialia, 
nebude v našom srdci miesta 
pre Ježiša, nenarodí sa v ňom a 
Mária s Jozefom si budú musieť 
hľadať miesto inde. 
Ale kde?  
P. S. Ak ste neveriaci, nahraďte 
slovo Pán slovom Láska. 

Mgr. Marta Galbáčová

Novoročné zamyslenie sa
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Úspechy šamorínskeho sálového futbalu
Sálový futbal sa zrodil pred sedemdesiatimi rokmi v Brazílii. Prvé družstvo sálového futbalu vzniklo v roku 
1932. Jeho hráči hrali na otvorenom, betónovom ihrisku, a to naboso. Sálový futbal hrala najmä mládež, 
gymnazisti a študenti. Prvé profesionálne družstvo vzniklo v roku 1948 a po celej Brazílii hralo priateľské 
zápasy, na ktorých propagovalo novú športovú disciplínu. Nová hra si čoskoro našla nasledovníkov a v 
roku 1950 sa konali I. Majstrovstvá Brazílie v sálovom futbale, na ktorých sa zúčastnilo šesť klubov. Pravidlá 
majstrovstiev vychádzali z pravidiel klasického futbalu, keďže ešte neexistovali pravidlá platné pre sálový 
futbal. Sálovému futbalu sa aj v Šamoríne venuje mnoho nadšencov, spomedzi ktorých treba vyzdvihnúť 
štyri družstvá, ktoré hrajú v prvej a druhej lige Bratislavy. Rozprával som sa so Štefanom Valocsaym „Pin-
tyőm”, kapitánom družstva PITON ŠAMORÍN.

Kedy vzniklo družstvo PITON 
Šamorín?
– Pred piatimi rokmi sme sa od 
bratislavských priateľov dozve-
deli, že u nich už existujú maj-
strovstvá v sálovom futbale a 
poniektorí z nás si chceli zme-
rať sily. Na štart netreba nič, 
len štartovné 20-tisíc korún 
a minimálne päťčlenné druž-
stvo. A ešte, čo je u nás dôleži-
tý faktor, láska k futbalu!
Čím sa sálový futbal líši od 
„normálneho“ futbalu?
– Pravidlá sú v podstate rovna-
ké. Čo je však iné, hrá sa v sále, 
na menšom ihrisku a s men-
šou loptou. Keď je lopta mimo 
ihriska, nevhadzuje sa, ale 
vykopáva. Hrací čas je dvakrát 
dvadsať minút. Od klasického 
futbalu sa však pravidlá trocha 
líšia.
Koľko družstiev reprezentuje 
Šamorín v Bratislavskej lige?
V súčasnosti sú to štyri druž-
stvá. V prvej lige je naše druž-
stvo PITON ŠAMORÍN a ATTACK 
ŠAMORÍN, v druhej lige je FC 
FRANCO ŠAMORÍN, ako aj 
družstvo ALANYA ŠAMORÍN, 
ktoré vzniklo nedávno. Maj-
strovské zápasy sa odohrávajú 
v Bratislave každú sobotu, tré-
nujeme raz do týždňa.
Kde trénujete, kto vás podpo-
ruje, veď treba zaplatiť štar-
tovné, nakúpiť dresy.
– Naším hlavným sponzorom 
je majiteľ baru Piton Imrich 
Szalay, ktorý nám pomáha s 
platením štartovného. Patro-
nát nad nami má aj firma Vene-
to, po tréningu alebo zápa-
se sme jej hosťami na jeden 
nápoj a jednu pizzu. Spomenul 
by som aj výrobcu športových 
potrieb Labet, pizzeriu Alanya, 
ktorí nám nakúpili dresy, ako 
aj firmu TEMPES. Chýbajúce

p r o s t r i e d -
ky dávame z 
vlastných vre-
ciek. Pre nás 
je podstatné 
to, aby sme 
mohli hrať fut-
bal a v záujme 
toho urobíme 
všetko, čo je v 
našich silách.
Žiaľ, ako 
Š a m o r í n č a n 
musím pove-
dať, že nie-
len my, ale 
ani jedno zo 
štyroch družstiev netrénuje 
v Šamoríne, v meste, ktoré 
všade hrdo reprezentujeme. 
Prenajímame si športovú halu 
v Hamuliakove, kde si z vlast-
ného vrecka platíme nájomné, 
aby sme mohli trénovať, hrať 
futbal. Bolo by veľmi dobré, 
keby sa tento náš problém v 
budúcnosti nejako vyriešil.
Tradíciou sa stal aj Pohár 
PITON, ktorý sa organizuje 
každý rok.

– Áno, túto súťaž organizuje-
me dva razy do roka. V zime sa 
koná v športovej hale v Hamu-
liakove, v lete zasa na dvore 
Základnej školy Mateja Kor-
vína. Touto cestou sa chcem 
poďakovať vedeniu školy, že 
doteraz vždy naše podujatie 
podporilo a pomohlo nám pri 
jeho organizácii. Môžem ešte 
dodať, že naše družstvo má 
aj zahraničné kontakty. Každý 
rok sa zúčastňujeme turnaja v 

Rakúsku a Maďarsku. Členo-
via družstva PITON ŠAMO-
RÍN: Jozef Csiba, Tomáš 
Csiba, Peter Duhaj, Csaba 
Herberger, Zsolt Herberger, 
Zoltán Lipka, Ladislav Puha, 
Norbert Rigó, Tibor Tóth, Šte-
fan Valocsay, Kristián Végh a 
Roland Végh.        (kovács)

ŠPORT

Horný rad zľava: Tomáš Csiba , Zsolt Herberger, Peter Duhaj, 
Jozef Csiba, Norbert Rigó
Dolný rad zľava: Štefan Valocsay, Tibor Tóth, Ladislav Puha, 
Csaba Herberger, Zoltán Lipka

Spolupráca zo Szigetközom
Záujemcovia o miestne tradície a prírodné hodnoty prídu na 
svoje v rámci cezhraničného programu RRA Šamorín a Pisztráng 
Kör zo Szigetközu. Témou akcií, ktoré budú aj pre Šamorínčanov 
organizované mesačnou periodicitou, budú remeselnícke tradí-
cie Žitného ostrova, resp. Szigetközu a prírodné krásy ramennej 
sústavy Dunaja. 
20. januára, Dunasziget: Zimná exkurzia, remeselníci, príprava 
čaje zo sušených byliniek
16. februára, Dunasziget: Filmy o Žitnom ostrove, výstava make-
tov ľodných mlynov
25. marca, Dunasziget: Jarná exkurzia, remeselníci
21. apríla, Dunasziget: Deň zeme, zbieranie odpadov, remeselní-
ci, prezentácia miestnych odrôd, koštovanie lekvárov, trh miest-
nych pestovateľov a spracovateľov ovocia
19. mája, Bodíky: Vodácka túra v ramenách
Záujemcovia sa môžu prihlásiť u Lajosa Tubu na čísle 0905 233 
989, alebo na mailovej adrese tuba@foruminst.sk

Franco Cup 
10. ročník
Dňa 30. decembra 2006 sa v 
športovej hale T-18 konal 10. 
jubilejný ročník turnaja Franco 
Cup v sálovom futbale. Zúčast-
nili sa ho mužstvá: Prameň 
Patince, Colný úrad Dunaj-
ská Streda, Franco Šamorín a 
tohoročný nováčik, Severka 
Bratislava, účastník sálovej ligy 
vo futbale. Turnaj sa niesol v 
priateľskej atmosfére, k čomu 
prispel aj veľmi precízny roz-
hodca Konkoly.
Prvenstvo získalo domáce 
mužstvo Franco, ktoré takto 
obhájilo vlaňajšie víťažstvo na 
veľkú radosť všetkých hráčov, 
no hlavne majiteľa klubu Fran-
tiška Fulajtára. Kráľom strelcov 
sa stal Peter Mikuš (Franco) s 
9 gólmi, najlepším brankárom 
zas Richard Višan (Franco), kto-
rý tiež obhájil prvenstvo z vla-
ňajška na tomto poste. 
1. Franco Šamorín, 2. Prameň 
Patince, 3. Severka Bratislava, 
4. Colný úrad Dunajská Streda.
Zostava FC Franco: R. Višan, T. 
Lengyel, Z. Péterfi, J. Csémy,
M. Hargaš, M. Méri, Zs. Füle, P. 
Mikuš. Ďakujeme sponzorom:  
František Fulajtár, Mestský 
úrad Šamorín, Pekáreň Czucz 
Šamorín a Pizzeria Veneto 
Šamorín.             Vedenie klubu 
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26. októbra 2006 sa naro-
dila Simona Borisová, 15. 
novembra Jakub Vančo, 16. 
novembra Ivana Repiská, 22. 
novembra David Valocsay, 
25. novembra Marco Mellár, 
27. novembra Máté Lepi, 4. 
decembra Roman Novotník, 
11. decembra Laura Sza-
maránszka, 20. decembra 
Kloé Vass, 2. januára László 
Kovács.
Veľa šťastia, novorodenci!

20. január –  Výročná členská schôdza Základnej organizácie Slovenského Červeného kríža  
v Šamoríne – 15.00

27. január – Rodičovský ples Základnej školy Kláštorná 4, Šamorín – 19.00

NARODENIA

24. novembra 2006 zomrel vo 
veku 63 rokov Štefan Seregi, 
25. novembra vo veku 55 
rokov JUDr. Tahir Abazovič, 
26. novembra vo veku 49 
rokov Magdaléna Jakabová, 
28. novembra vo veku 56 
rokov Katarína Csibriová, 9. 
decembra vo veku 85 rokov 
Anna Šimšová, 10. decem-
bra vo veku 82 rokov Anna 
Nagyová a vo veku 73 rokov 
Žofia Sabáčková, 12. decem-
bra vo veku 60 rokov Elena 
Zsapková, 15. decembra vo 
veku 69 rokov Alžbeta Péde-
rová, 22. decembra vo veku 
24 rokov Peter Foglsinger, 
vo veku 64 rokov Ladislav 
Lamacki a vo veku 87 rokov 
Ing. Pavel Majerovič.
Česť ich pamiatke! 

ÚMRTIA

Veľa zdravia, šťastia, pohody 
a lásky v kruhu najbližších 
prajeme tým občanom mesta 
Šamorín, ktorí v januári 2007 
dovŕšia 70., 75., 80., 85., 86. 
a viac rokov života: Ernest 
Bugár, Anna Csibová, Jozef 
Kirchner, Alžbeta Csölleo-
vá, Zdenko Juráň, Rozália 
Lengyelová, Mária Simoni-
csová, Milan Hudek, Helena 
Husvéthová, Jozef Jurkovič, 
Irena Kopálová, Margita 
Murínová, Gizela Németho-
vá, Irena Világiová, Margita 
Feketeová, Ondrej Palicz, 
Mária Szelleová, Mária Štub-
ňová. 

NAŠI JUBILANTI

12. decembra 2006: Peter 
Hegyi a Renata Raková. 
Gratulujeme!

UZAVRELI MANŽELSTVO

KALENDÁR UDALOSTÍ

!
Všeobecní lekári pre dospelých  

v Šamoríne žiadajú svojich pacientov, 
že v prípade, ak si od 1. januára 2007 

zmenili svoju zdravotnú poisťovňu, aby 
do konca januára 2007 predložili novú 

zdravotnú kartičku alebo zatelefonovali 
zmenu svojmu obvodnému lekárovi.

Ďakujeme!
Tel. čísla: 590 35 84 – dr. Babejová, 

590 35 85 – dr. Bothová, 
590 35 86 – dr. Stará, 590 35 87 – dr. Hor-

váthová, 590 35 94 – dr. Mátyás. 

Sissy kaderníctvo, 
Bratislavská 68/A, Šamorín

Ponúka:
-  dámske-pánske  

kaderníctvo,
- kozmetika,
- turbo solárium,
- nechtový dizajn.
Kaderníctvo:  0915 388 366
  0908 783 282

Nechtový dizajn:   0903 243 937
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ZŠ Šamorín, Kláštorná 4
uskutoční zápis do 1. ročníka v školskom 

roku 2006/2007 v dňoch:
 piatok 09. 02. 2007 
od 14.00 h do 18.00 h
 sobota 10. 02. 2007 
od 09.00 h do 13.00 h

Prineste so sebou rodný list dieťaťa a 
finančnú hotovosť na zaplatenie, pred-
lohových zošitov, pracovných zošitov a 

knihy.
Zápisu sa musia zúčastniť deti, ktoré do 

31. 08. 2007 dovŕšia 6 rokov.

Ponúkame:
– rozvoj záujmov a záľub v školskom klube,
– jazykové triedy od 5. ročníka,
– školy v prírode,
– plavecký kurz,
– kvalitne vybavenú počítačovú triedu,
–  úzku spoluprácu s Pedagogicko-psycholo-

gickou poradňou,
– krúžky rôzneho zamerania,
– školský časopis „Školáčik“,
–  vlastnú internetovú stránku  

www.zsklasam.sk,
– nultý ročník,
–  alternatívne formy vyučovania  

(DALTON, ITV…),
–  projekty na škole: ADAMKO, INFOVEK, 

Zdravá škola.

Bližšie informácie 
na tel.čísle: 031 562 21 98

Vyrobná spoločnosť v Šamoríne prijme za 
výhodných pracovných a mzdových pod-

mienok pracovníkov na pozície :
servisný technik, elektrikár, výrobný pracov-

ník.
Kontakt : 0911 611 006

Hotel Kormorán Šamorín časť Čilistov prijme 
ihneď do trvalého pracovného pomeru  

čašníkov a údržbárov vyučených v odbore, 
prax vítaná, plat dohodou, bližšie informácie 

na tel. č: 031/ 590 9418, 
kontaktná osoba je p. Gossányová Marta
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